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            Uprkos činjenici da je broj ovaca u toku poslednjih godina u Srbiji porastao, posebno u
Vojvodini, ovčarstvo se danas, zahvaljujući trenutnoj situaciji, neizvesnom plasmanu i posebno
otežanom izvozu, nalazi u ozbiljnoj krizi. U Srbiji iščezava i tradicija držanja ovaca na
pašnjacima, a proces selekcije i poboljšanja genetike radi dobijanja kvalitetnih
visokoproduktivnih grla i brzog prirasta, za većinu stočara je spor i neizvestan. Međutim, koliko
je taj put isplativ, govori primer novopečenog šidskog ovčara, Radoslava Matića.

      

               Gospodin Matić je tip čoveka koji „čega se lati - to i pozlati“. A to nije slučajno, jer čime
god da se u životu bavio nije štedeo ni vremena ni truda, a kod interesovanja, aktuelnog u tom
momentu, nauka i struka uvek su mu bile tačke oslonca.
               Pre četiri godine, u želji da nekolicinu objekata na svom imanju privede funkciji,
odlučuje da ih pretvori u dom za nekolicinu ovaca domaće romanovske rase. Posle godinu dana
uviđa da se radi o sitnoj rasi, mase oko 50 kilograma, sa mesom slabijeg kvaliteta. Već 2019.,
kupuje 30 grla, sledeće godine još 50-tak elitnih ovaca romanovske rase od Josefa Šlejtra,
najpoznatijeg odgajivača u Evropi. Od istog odgajivača kupuje i šest nešto starijih ovaca
(ojagnjenih 2015/16) za 7.000 evra. Njih šest ojagnjilo je 22 živa i 2 mrtva jagnjeta. Ali, ono
najvažnije, dobijene su ovce genetski čiste rase ogromnih potencijala.
               - Imam podmladak od najplodnijih ovaca na svetu, ćerke onih za koje sam potrošio
čitavo bogatstvo. Ali, kupio sam genetiku koju su Česi stvarali 25-30 godina, a ja sam, na 1.500
kvadrata pokrivenog prostora u centru Šida, žargonski rečeno, uspeo da dobijem njihovu
poboljšanu varijantu. Recimo, vlasnik sam najplodnije ovce na svetu: jagnjila se 11 puta i
ojagnjila 51 jagnje. Trenutno imam dve njene ćerke i tri unuke. Od njihovog jagnjenja imam 10
ženskih i 12 muških potomaka, i svi su perfektni. Na mojoj farmi se nalaze i dva elitna ovna,
ProVes Viktor - šampion Češke 2016. i Paradise Lucky Luke - aktuelni šampion Češke 2019.
godine. Ostali su njihovi potomci. Naša osnovana greška je što stalno kupujemo jaganjce, ali to
ne vredi dok se u našem dvorištu ne ojagnji ovca - kaže gospodin Matić.
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               Ovce PG „Matić Radoslava“ odgajaju se u zatvorenom sistemu i skupe su. Ali, posle
četiri godine, tri u kojima je predano radio na poboljšanju njihovog gabarita i prirastu, gospodin
Matić je uspeo da dobije svoju ovcu neverovatnih karakteristika. Dok je domaća romanovska
mala i sitna, njegova u proseku teži preko 80 kg, a ovnovi od 120-125kg. Jaganjci od dva
meseca dostižu težinu od 20 kg. Ovca sa ove farme u proseku godišnje jagnji 5-6 jaganjaca. Sa
tim brojem i kvalitetom ima dobit od tri jagnjeta, odnosno od jedne ovce godišnje zaradi 300
evra, što je neverovatno za vreme u kome svi dižu ruke od ovčarstva.
               Kapacitet Farme romanovskih ovaca „Matić" je 100 ovaca i 10 ovnova. Sledeći korak
gospodina Matića biće kupovina automata za mleko, čime će rešiti problem petog jagnjeta,
pošto u jednom jagnjenju ovca jagnji 4-5 jaganjaca, a može da othrani samo četiri, dok je za
peto potrebna dohrana. 

  

   Antrfile:
   Romanovska - carska ovca nastala je u Rusiji sredinom XIX veka, u dolini reke Volge, u
Jaroslavskoj oblasti. Ime je dobila po okrugu Romanovo-Borisoglebsk koji se nalazi u okolini
današnjeg grada Tutaev. Od samog starta izvršena je oštra selekcija prema plodnosti, a
posledica tog selekcijskog rada je najplodnija rasa ovaca na svetu. Kod ovaca ove rase dosta
dobro je izražena sposobnost za proizvodnju mleka odličnog kvaliteta, ali je posebno cenjen
kvalitet njihovog mesa.
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